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Summary

Public procurement is considered one of the most important means of
public expenditure by the state. Law 23/12, as published in Official Gazette No.
51, specifies the general rules for public procurement. This law has adopted the

same principles previously established in Presidential Decree 15/247, which are:

e Freedom of access to public requests.
e Equality of treatment for candidates.

e Transparency of procedures.

The same scope of application has been maintained with the addition of

public economic institutions tasked by the state or local communities.

Regarding the procedural aspect of public procurement, the law stipulates
that the call for competition should generally follow the tender procedure (Article
38 of Law 23/12) or the negotiation procedure as an exception (Article 40 of
Law 23/12), whether directly or after consulting on the prices and conditions for
executing the public contract with a single economic operator without a formal
call for competition.
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Résumeé

Les marchés publics sont considérés comme l'un des principaux moyens
de dépenses publiques de I'Etat. La loi 23/12, publiee dans le Journal Officiel

n° 51, précise les regles générales régissant les marchés publics.

Elle a adopté les mémes principes que ceux précedemment adoptés dans le

décret présidentiel 15/247, a savoir :

« La liberté d'accés aux commandes publiques.
o L'égalité de traitement des candidats.

« La transparence des procédures.

Elle a également adopté le méme champ d'application, en ajoutant les
établissements publics économiques chargés par I'Etat ou les collectivités

locales.

En ce qui concerne l'aspect procédural des marchés publics, la loi stipule que
I'appel a la concurrence doit se faire selon la procédure de I'appel d'offres comme
regle générale (article 38 de la loi 23/12) ou selon la procédure de négociation
a titre exceptionnel (article 40 de la loi 23/12), que ce soit directement ou apres
consultation en obtenant les prix et les conditions d'exécution du marché public

avec un seul opérateur économique, sans appel formel a la concurrence.
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